
ACTA
DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE

L’AJUNTAMENT DE TARADELL
REALITZADA EL DIA 15 DE MAIG DE 2008

Número de sessió: P/06/2008
En el municipi de Taradell, en el Saló d’Actes de la Casa de la Vila, el dia 15 de

maig de 2008, es reuneix a dos quarts de deu del vespre el Ple de l’Ajuntament de
Taradell, sota la presidència de l’Alcalde, il·lustre senyor Lluís Verdaguer i Vivet, del
grup polític municipal de Convergència i Unió (CiU), amb assistència dels Regidors
següents: senyor Albert Ledesma i Castelltort, senyora Imma Codony i Soler, senyora
Rosa Papell i Coma, senyor Joan Casassas i Martí, senyora Montserrat Casals i
Saborit, senyor Joan Bruy i Riera i senyor Ramon Sayós i Serra, del grup polític
municipal de CiU, i senyor Antoni Casassas i Jordà, senyor Jordi Freixas i Codina,
senyora Rosa Morales i Sánchez i senyora Carme Coll i Madriguera, del grup polític
municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya (ERC), a l’objecte de realitzar sessió
ordinària en primera convocatòria corresponent al mes de maig. El Regidor senyor
Lluís Rodríguez i Rufart, del grup polític municipal d’ERC s’incorpora a la sessió
després de la lectura del punt 12 de l’ordre del dia.

Assisteix el Secretari-Interventor titular de la Corporació senyor Lleonard Ferrer i
Bird.

Donat que existeix el quòrum legal de membres assistents perquè pugui
començar la sessió, és oberta per la presidència.

A.- DICTÀMENS

1.- APROVAR L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

PART EXPOSITIVA:
Atès que l’Alcalde senyor Verdaguer pregunta als Regidors assistents a la

present sessió si tenen que formular alguna observació a l’esborrany de l’acta de la
sessió anterior del Ple de l’Ajuntament de Taradell realitzada el dia 3 d’abril de 2008,
número de sessió P/05/2008, segons estableix l’article 91.1 del RD 2568/1986, de 28
de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals (ROF).

Atès que els Regidors assistents no efectuen cap observació, l’Alcalde proposa
al Ple de l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Únic.- Aprovar l’esborrany de l’acta de la sessió del Ple de l’Ajuntament de
Taradell realitzada el dia 3 d’abril de 2008, número de sessió P/05/2008.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova amb el resultat següent: vots a favor, vuit (8), del grup de CiU; vots en
contra, quatre (4), del grup d’ERC; abstencions, cap (0); sent dotze (12) el nombre de
membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i de fet de la



corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta, complint-se
el quòrum exigit per la llei.

2.- APROVAR, SI S’ESCAU, CERTIFICACIONS D’OBRES

PART EXPOSITIVA:
Atès que el director facultatiu de les obres del projecte tècnic de l’obra local

ordinària <<Llar d’infants municipal de Taradell>>, expedient 3-2007-concurs-obres,
inclosa en la convocatòria pública per a la concessió de subvencions per a la creació i
la consolidació de places per a infants de zero a tres anys en llars d’infants de titularitat
municipal, Ordre EDC/233/2006, de 28 d’abril, del Departament d’Educació de la
Generalitat de Catalunya, ha signat amb data 24 d’abril de 2008 la certificació de les
obres executades fins a la dita data.

Atès que el director facultatiu de les obres del projecte tècnic d’urbanització
<<“Projecte d’urbanització del sector de la Fàbrica Iglesias” i vials adjacents, vial F i vial
E1>>, expedient núm. 1/2006-concurs-obres, ha signat amb data 28 de febrer i 31 de
març de 2008 les certificacions de les obres executades fins a les dites dates.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Aprovar la certificació d’obres núm. 10 de les obres del projecte tècnic
de l’obra local ordinària <<Llar d’infants municipal de Taradell>>, expedient 3-2007-
concurs-obres, inclosa en la convocatòria pública per a la concessió de subvencions
per a la creació i la consolidació de places per a infants de zero a tres anys en llars
d’infants de titularitat municipal, Ordre EDC/233/2006, de 28 d’abril, del Departament
d’Educació de la Generalitat de Catalunya, que puja a la quantitat de 94.407,22 euros,
IVA inclòs, autoritzant la despesa amb càrrec a la partida 42262215, obres construcció
nova Llar d’Infants, del pressupost general de 2007.

Segon.- Aprovar les certificacions d’obres núms. 11 i 12 de les obres del projecte
tècnic d’urbanització <<“Projecte d’urbanització del sector de la Fàbrica Iglesias” i vials
adjacents, vial F i vial E1>>, expedient núm. 1/2006-concurs-obres, que pugen a la
quantitat de 375.798,44 euros, IVA inclòs i a la quantitat de 57.135,44 euros, IVA inclòs,
respectivament, autoritzant la despesa amb càrrec a les partides 51160104, 51160105 i
51160106, del pressupost general de 2007.

Tercer.- Notificar el present dictamen als adjudicataris de les esmentades obres,
Imaga, proyectos y construcciones, S.A., i Excover, S.A., i remetre la documentació
adient als organismes que han subvencionat les obres per al cobrament de la part
subvencionada corresponent, si s’escau, expedient 3-2007-concurs-obres, al
Departament d’Educació.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen i diu que en poc dies es podrà obrir el
sector de la fàbrica Iglesias. El senyor Casassas pregunta per la desviació d’uns
90.000,00 euros en les obres de la nova llar d’infants, responent el senyor Ledesma
que són conseqüència de fer els fonaments previstos per a la futura ampliació, d’haver



ampliat serveis com la portada de llum, xarxa de sanejament i gas, adaptacions i
modificacions del projecte i d’increment de medicions, amb una desviació de l’11,4%.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.

3.- APROVAR, SI S’ESCAU, DEFINITIVAMENT EL PROJECTE DE
REPARCEL·LACIÓ DEL PLA DE MILLORA URBANA DE LA UNITAT
D’ACTUACIÓ NÚM. 4 “CARRETERA DE BALENYÀ” DE
DESENVOLUPAMENT DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE
PLANEJAMENT URBANÍSTIC DE TARADELL

Atès que el projecte de reparcel·lació del Pla de millora urbana de la Unitat
d’actuació núm. 4 “Carretera de Balenyà”, de desenvolupament de les Normes
Subsidiàries de Planejament Urbanístic de Taradell, promogut a instància municipal,
fou redactat per l’Arquitecte Municipal senyor Josep Maria Claparols i Pericas i pel
gabinet d’advocats “Pareja i Associats, Advocats”.

Atès que segons manifesten els senyors Josep i Mª Carme Pujols i Baucells i el
senyor Àngel Riba i Casella, en representació de la societat Benalvic, S.L., són els
propietaris del 100% de la superfície reparcel·lable, i atès que han renunciat a la
possibilitat de redactar el projecte de reparcel·lació esmentat.

Atès que el projecte de reparcel·lació compleix els criteris formals i substancials
continguts en l’article 130 del text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya, aprovat pel
Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol (LU), i té el contingut establert a l’article 144,
del Reglament de la LU, aprovat pel Decret 305/2006, de 18 de juliol

Vist l’article 21.1.j) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del
règim local (LBRL).

Vist el Decret de d’Alcaldia de data 21 de juny de 2007, pel qual, entre d’altres,
l’Alcalde delega a la Comissió de Govern algunes de les atribucions establertes en
l’article 21.1 de la LBRL, de conformitat amb les facultats i atribucions concedides per
l’article 21.3 i per l’article 23.2.b) de la mateixa, entre d’elles apartat j) sencer: Les
aprovacions dels instruments de planejament de desenvolupament del planejament
general no expressament atribuïdes al Ple, així com la dels instruments de gestió
urbanística i dels projectes d’urbanització.

Atès que la Junta de Govern Local en sessió realitzada el dia 28 de gener de
2008 va adoptar la resolució núm. 33 per la qual es va aprovar inicialment el projecte de
reparcel·lació del Pla de millora urbana de la Unitat d’actuació núm. 4 “Carretera de
Balenyà”, de desenvolupament de les Normes Subsidiàries de Planejament Urbanístic
de Taradell.

Atès que exposat l’expedient a informació pública i audiència dels interessats
amb citació personal, mitjançant inserció d’Edicte en el BUTLLETÍ OFICIAL DE LA

PROVÍNCIA, diari Avui i tauler d’avisos de la corporació, no s’ha produït cap al·legació,
reclamació o suggeriment.



Vist l’article 22.2.c) de la LBRL.
Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada

favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Aprovar definitivament el projecte de reparcel·lació de les finques
incloses en el Pla de millora urbana de la Unitat d’actuació núm. 4 “Carretera de
Balenyà”, de desenvolupament de les Normes Subsidiàries de Planejament Urbanístic
de Taradell, promogut a instància municipal i redactat per l’Arquitecte Municipal senyor
Josep Maria Claparols i Pericas i pel gabinet d’advocats “Pareja i Associats, Advocats”.

Segon.- Remetre còpia del dictamen d’aprovació definitiva a la Comissió
Territorial d’Urbanisme de Barcelona.

Tercer.- Notificar el present dictamen als interessats i, una vegada hagi guanyat
fermesa en la via administrativa, caldrà atorgar document públic amb expressió del seu
contingut i posterior inscripció en el Registre de la Propietat de Vic.

Quart.- Facultar el senyor Alcalde Lluís Verdaguer i Vivet perquè en nom i
representació de l’Ajuntament de Taradell subscrigui els documents públics i privats
necessaris per a la formalització dels precedents acords.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen. El senyor Casassas pregunta si
l’habitatge protegit és de gestió privada o de gestió municipal, responent el senyor
Verdaguer, segons creu, què és de gestió municipal.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.

4.- APROVAR, SI S’ESCAU, INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS
DEL PRESSUPOST 2008, EXPEDIENT NÚM. 1, INCORPORACIONS DE
CRÈDITS

PART EXPOSITIVA:
Atès que els romanents de crèdit de la liquidació del pressupost de 2007 que

s’han donat de baixa, poden incorporar-se al pressupost general vigent de 2008 en el
cas de ser crèdits autoritzats en funció de la efectiva recaptació de drets afectats.

Vist l’expedient relatiu a la modificació de crèdits del vigent pressupost de la
corporació per a 2008, expedient núm. 1, per a la incorporació de romanents de crèdits
de despesa del pressupost anterior, 2007.

Considerant que segons informa el Secretari-Interventor l’expedient compleix el
que es disposa a l’article 182 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i l’article 47 del RD
500/1990, de 20 d’abril, així com el que s’estableix a les Bases d’Execució del vigent
pressupost, i tenint en compte que també es tramita per raons de necessitat i urgència,



totalment justificades.
Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada

favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits del vigent
pressupost general de la corporació per a 2008, expedient núm. 1, que consta de:
A) (050+) Incorporació de romanents de crèdits de despeses del pressupost de 2007
als crèdits del pressupost de despeses vigent 2008 que es relacionen:

Partida Denominació partida del pressupost de l’exercici anterior
=

Denominació partida del vigent pressupost al que
s’incorpora

Romanent a
incorporar
en euros

51160104 Obres urbanització sector Fàbrica Iglesias, vial F 28.160,09
51160105 Obres urbanització sector Fàbrica Iglesias, vial E1 96.232,58
51160106 Obres urbanització sector Fàbrica Iglesias 702.249,72
51160111 Obres construcció piscina coberta de Taradell 3.043.701,5

7
42262215 Obres construcció nova llar d’infants 569.246,57
44162319 Obres ampliació estació portada d’aigües Osona-sud 136.955,72
TOTAL ROMANENTS DE CRÈDITS INCORPORATS 4.576.546,2

5
Finançant-se les dites incorporacions de la següent forma:

B) (020+) Amb càrrec al romanent líquid de tresoreria:
Subconcept

e
Denominació Romanent a

incorporar
en euros

87002 Aplicació per finançar incorporacions de romanents de
crèdits de despesa del pressupost de 2007 3.450.109,5

4
Total romanents líquids de tresoreria incorporats

3.450.109,5
4

C) (020+) Amb càrrec a nous o majors ingressos:
Subconcept
e

Denominació Import en
euros

60001 Alienació de solars municipals 442.614,53
77000 Cànon inicial concessió administrativa gestió i explotació

piscina coberta de Taradell 500.000,00
91709 Préstec Caixa Pensions per a obres construcció nova llar

d’infants 183.823,18
Total nous o majors ingressos incorporats 1.126.437,7

1
TOTAL ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA I NOUS O MAJORS
INGRESSOS INCORPORATS 4.576.546,2



5
Segon.- Obrir un període d’exposició pública de quinze dies hàbils, comptats a

partir de l’endemà de la publicació del corresponent edicte al BUTLLETÍ OFICIAL DE LA

PROVÍNCIA, a l’efecte de presentació d’al·legacions, reclamacions o suggeriments. Cas
de no presentar-se’n, els acords inicials s’entendran aprovats definitivament sense
necessitat de nova aprovació.
DEBAT:

La senyora Codony explica el dictamen. El senyor Casassas pregunta, respecte
al concepte d’ingrés per venda de solars, per que s’hi incorpora una quantitat inferior a
la que hi havia al pressupost del 2007, responent la senyora Codony amb les
explicacions oportunes sobre els desviaments positius o negatius de finançament, que
això surt a nivell comptable i que quan es reconeguin els drets serà pel valor de la
venda.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova amb el resultat següent: vots a favor, vuit (8), del grup de CiU; vots en
contra, cap (0); abstencions, quatre (4), del grup d’ERC; sent dotze (12) el nombre de
membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i de fet de la
corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta, complint-se
el quòrum exigit per la llei.

5.- APROVAR, SI S’ESCAU, INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS
DEL PRESSUPOST 2008, EXPEDIENT NÚM. 2, SUPLEMENTS DE
CRÈDITS I ATORGAMENTS DE CRÈDITS EXTRAORDINARIS

PART EXPOSITIVA:
Atès que s’ha de fer front a despeses corrents que no poden demorar-se fins a

l’exercici següent, per a les quals el crèdit és insuficient.
Atès que també cal fer front a despeses d’inversió que tampoc no poden

demorar-se fins a l’exercici següent, per a les quals no hi ha crèdit.
Vist l’expedient relatiu a la modificació de crèdits del vigent pressupost de la

corporació per a 2008, expedient núm. 2, per a la concessió de suplements de crèdits i
crèdits extraordinaris.

Considerant que, segons informa el Secretari-Interventor, l’expedient compleix el
que es disposa a l’article 177 de Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i els articles 34 a 51
del Real Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del
títol sisè de la Llei reguladora de les hisendes locals en matèria de pressupostos, així
com el que s’estableix a les Bases d’Execució del vigent pressupost, i tenint en compte
que també es tramita per raons de necessitat i urgència, totalment justificades.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits del vigent
pressupost general de la corporació per a 2008, expedient núm. 2, que consta de:



A) Concessió de suplements de crèdits i
B) Concessió de crèdits extraordinaris, amb el següent resum:
A) (020+) Suplements de crèdits:
Partida Denominació Euros
42221304 Reparac., mantenim. i conserv. ascensor escola Les

Pinediques
850,00

41346501 Aportació al Consell Comarcal d’Osona per a recollida
d’animals

3.536,80

42262215 Obres construcció nova llar d’infants 92.892,39
31362508 Equipaments pel nou local Punt Jove 10.000,00
43163220 Obres modificació i reformes dependències municipals 1ª

fase
360.000,00

Total suplements de crèdit 467.279,19
B) (010+) Crèdits extraordinaris:
Partida Denominació Euros
45120602 Lloguer amb opció de compra fotocopiadora biblioteca 800,00
51160101 Obres reforma i ampliació parvulari CEIP Les Pinediques 19.937,16
51160102 Obres d’urbanització del C/ de la Sardana 2.480,00
51160103 Obres d’urbanització de la Trav. de les Sitges 3.454,52
51160164 Obres d’urbanització de la U. D’A. núm. 4 “Ctra. de Balenyà” 502.045,24
31360169 Obres reforma local Punt Jove 90.000,00
51160198 Obres Rda. circumval·lació nord-oest per millorar els

accessos als Polígons Industrials El Vivet i Castellets, 2ª
fase 1ª etapa

33.930,36

45178032 Aportació al 35è aniversari del CAU 1.400,00
Total crèdits extraordinaris 654.047,28

TOTAL (A + B) SUPLEMENTS DE CRÈDITS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS 1.121.326,47
L’anterior import queda finançat amb càrrec a:

C) Nous o majors ingressos recaptats en l’exercici 2008, introduint-se al pressupost
vigent d’ingressos i despeses la següent modificació:
C) (020+) Amb càrrec a nous o majors ingressos:
Subconcept
e

Denominació Euros

36048 Contribucions especials obres d’urbanització del C/
Sardana

2.232,00

36049 Contribucions especials obres d’urbanització Trav. Sitges 3.109,07
39902 Imprevistos 7.180,25
39903 Quotes d’urbanització U. d’A. Núm. 4 “Ctra. de Balenyà” 502.045,24
91709 Préstec Caixa de Pensions per a les obres nova llar

d’infants municipal “la Baldufa” 16.176,82
91710 Préstec Programa de Crèdit Local per a obres Casa de la

Vila, obres Rda. circumval·lació nord-oest per millora els
accessos als Polígons Industrials El Vivet i Castellets, 2ª
fase, 1ª etapa, obres de reforma i ampliació del parvulari
del CEIP Les Pinediques, obres Punt Jove, i obres
construcció nova llar d’infants municipal “La Baldufa” 590.583,09



Total nous o majors ingressos 1.121.326,4
7

Segon.- Obrir un període d’exposició pública de quinze dies hàbils, comptats a
partir de l’endemà de la publicació del corresponent edicte al BUTLLETÍ OFICIAL DE LA

PROVÍNCIA, a l’efecte de presentació d’al·legacions, reclamacions o suggeriments. Cas
de no presentar-se’n, els acords inicials s’entendran aprovats definitivament sense
necessitat de nova aprovació.
DEBAT:

La senyora Codony explica el dictamen. El senyor Casassas pregunta per
l’import inicial de la partida de les obres de la Casa de la Vila, si hi havia alguna
quantitat, responent la senyora Codony que al pressupost es va posar una quantitat
casi simbòlica de 40.000,00 euros per començar les obres.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova amb el resultat següent: vots a favor, vuit (8), del grup de CiU; vots en
contra, cap (0); abstencions, quatre (4), del grup d’ERC; sent dotze (12) el nombre de
membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i de fet de la
corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta, complint-se
el quòrum exigit per la llei.

6.- APROVAR, SI S’ESCAU, LA PERSONACIÓ EN EL RECURS
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU ORDINARI NÚM. 156/2008 DEL JUTJAT
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 14 DE BARCELONA, INTERPOSAT
PEL SENYOR GERMINAL SOLÉ I FORASTÉ CONTRA L’AJUNTAMENT DE
TARADELL, I DE NOMENAMENT D’ADVOCATS I PROCURADORS

PART EXPOSITIVA:
Vist que el senyor Germinal Solé i Forasté, representat per la procuradora

senyora Asunción Vila i Ripoll, ha interposat com a part actora recurs ordinari
contenciós-administratiu núm. 156/2008 davant el Jutjat contenciós administratiu núm.
14 de Barcelona, contra la part demandada l’Ajuntament de Taradell, per la seva
resolució núm. 9 de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Taradell de data 27 de
desembre de 2007, per la qual es va aprovar l’informe desfavorable de data 18 de
desembre de 2007 emès per l’Aparellador Municipal en resposta a la sol·licitud del
senyor Germinal Solé i Forasté ratificant la demanda de que s’incoés expedient en
relació a les obres emparades per la llicència urbanística que s’estaven executant a la
parcel·la situada al Ptge. d’Enric Morera, núm. 4-6, ja que considerava que contravenien
l’alçària màxima autoritzada, i per la seva resolució núm. 5 de la Junta de Govern Local
de l’Ajuntament de Taradell de data 18 de febrer de 2008, per la qual es va aprovar la
desestimació del recurs de reposició interposat pel senyor Germinal Solé i Forasté
contra la resolució núm. 9 de la Junta de Govern Local del dia 27 de desembre de 2007
abans esmentada.

Atès que el citat Jutjat, per escrit de data 9 d’abril de 2008, registre d’entrada
núm. 750 del 25-04-2008, ens ha sol·licitat la remissió de l’expedient administratiu, en
el termini improrrogable de vint dies, relatiu a les resolucions citades, que haurà de ser
enviat per original o còpia autentificada, complet, foliat i acompanyat d’un índex del
documents que contingui.



Atès que també ens ha citat a termini, dintre del mateix termini de vint dies,
perquè ens personem en les actuacions, si així ens convé, i que citem a termini davant
aqueix Jutjat per nou dies personalment als qui siguin titulars d’un dret subjectiu o d’un
interès legítim i apareguin identificats plenament en el dit expedient, acreditant les
citacions a termini efectuades amb remissió dels justificants acreditatius.

Atès que per personar-nos i comparèixer en el citat recurs hi ha que fer-lo en el
termini de nou dies des de que se’ns va notificà, sent per tant urgent prendre la
corresponent resolució, i atès que interessa comparèixer en el corresponent recurs
contenciós administratiu en defensa dels interessos de la corporació.

Vist l’article 53.1.k) del Decret Legislatiu 2/2003, del 28 d’abril, pel qual s’aprova
el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Comparèixer, en nom i representació de l’Ajuntament de Taradell, en el
Jutjat contenciós administratiu núm. 14 de Barcelona, o qualsevol altre Tribunal que en
el seu cas resulti competent, com a demandats en el recurs contenciós administratiu
ordinari núm. 156/2008, interposat pel senyor Germinal Solé i Forasté.

Segon.- Que d’acord amb l’article 53.1.k) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya,
amb l’article 221.2 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les
entitats locals aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, i amb l’article
551.3 de la Llei orgànica 6/1985, de l’1 de juliol, del poder judicial, es designa per a la
representació i defensa de l’Ajuntament de Taradell als lletrats de l’Il·lustre Col·legi de
Barcelona senyor Joan Sala Morell, senyor Pau Saumell Lladó i senyor Pau Meseguer
Alabart, col·legiats números 8.438, 11.435 y 24.851, respectivament, i als procuradors
dels tribunals de Barcelona senyora Glòria Maymó Edo i senyor Carlos Badía Martínez,
de Vic senyor Miquel Ylla Rico i senyora Maria Teresa Bofias i Alberch, i de Madrid
senyor Carlos de Zulueta Cebrián i senyora Cayetana de Zulueta Lunchsinger.

Tercer.- Facultar l’Il·lustre senyor Alcalde Lluís Verdaguer i Vivet per a la signatura
de quants documents públics i privats siguin precisos per a dur a terme els anteriors
acords.
DEBAT:

El senyor Ledesma explica el dictamen.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova amb el resultat següent: vots a favor, vuit (8), del grup de CiU; vots en
contra, cap (0); abstencions, quatre (4), del grup d’ERC; sent dotze (12) el nombre de
membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i de fet de la
corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta, complint-se
el quòrum exigit per la llei.

7.- APROVAR, SI S’ESCAU, LA PERSONACIÓ EN EL RECURS
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 500/2008 DEL TRIBUNAL
SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATALUNYA, SALA CONTENCIOSA



ADMINISTRATIVA SECCIÓ PRIMERA BARCELONA, INTERPOSAT PEL
SENYOR ANTONI CASASSAS I JORDÀ CONTRA L’AJUNTAMENT DE
TARADELL, I DE NOMENAMENT D’ADVOCATS I PROCURADORS

PART EXPOSITIVA:
Vist que el senyor Antoni Casassas i Jordà, representat per la procuradora

senyora Anna Camps i Herreros, ha interposat com a part actora recurs
contenciós-administratiu núm. 500/2008 davant el Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya, Sala Contenciosa-administrativa, Secció Primera de Barcelona, contra la
part demandada l’Ajuntament de Taradell, per la seva resolució núm. 3 del Ple de
l’Ajuntament de Taradell de data 19 de desembre de 2007, per la qual es van aprovar
definitivament l’expedient de les modificacions de les Ordenances fiscals municipals
per a l’any 2008, publicada en el Butlletí Oficial de la província núm. 310 del 27-12-2007

Atès que el citat Tribunal, per escrit de data 22 d’abril de 2008, registre d’entrada
núm. 791 del 30-04-2008, ens ha sol·licitat la remissió de l’expedient administratiu, en
el termini improrrogable de vint dies, relatiu a la resolució citada, que haurà de ser
enviat per original o còpia autentificada, complet, foliat i acompanyat d’un índex del
documents que contingui.

Atès que també ens ha citat a termini, dintre del mateix termini de vint dies,
perquè ens personem en les actuacions, si així ens convé, i que citem a termini davant
aqueix Jutjat per nou dies personalment als qui siguin titulars d’un dret subjectiu o d’un
interès legítim i apareguin identificats plenament en el dit expedient, acreditant les
citacions a termini efectuades amb remissió dels justificants acreditatius.

Atès que per personar-nos i comparèixer en el citat recurs hi ha que fer-lo en el
termini de nou dies des de que se’ns va notificà, sent per tant urgent prendre la
corresponent resolució, i atès que interessa comparèixer en el corresponent recurs
contenciós administratiu en defensa dels interessos de la corporació.

Vist l’article 53.1.k) del Decret Legislatiu 2/2003, del 28 d’abril, pel qual s’aprova
el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Comparèixer, en nom i representació de l’Ajuntament de Taradell, en el
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala Contenciosa-administrativa, Secció
Primera de Barcelona, o qualsevol altre Tribunal que en el seu cas resulti competent,
com a demandats en el recurs contenciós administratiu núm. 500/2008, interposat pel
senyor Antoni Casassas i Jordà.

Segon.- Que d’acord amb l’article 53.1.k) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya,
amb l’article 221.2 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les
entitats locals aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, i amb l’article
551.3 de la Llei orgànica 6/1985, de l’1 de juliol, del poder judicial, es designa per a la
representació i defensa de l’Ajuntament de Taradell als lletrats de l’Il·lustre Col·legi de
Barcelona senyor Joan Sala Morell, senyor Pau Saumell Lladó i senyor Pau Meseguer
Alabart, col·legiats números 8.438, 11.435 y 24.851, respectivament, i als procuradors



dels tribunals de Barcelona senyora Glòria Maymó Edo i senyor Carlos Badía Martínez,
de Vic senyor Miquel Ylla Rico i senyora Maria Teresa Bofias i Alberch, i de Madrid
senyor Carlos de Zulueta Cebrián i senyora Cayetana de Zulueta Lunchsinger.

Tercer.- Facultar l’Il·lustre senyor Alcalde Lluís Verdaguer i Vivet per a la signatura
de quants documents públics i privats siguin precisos per a dur a terme els anteriors
acords.
DEBAT:

El senyor Freixas manifesta que vol aclarir el títol, que el recurs s’ha interposat en
nom del grup d’ERC, igual que és contra una part de l’Ajuntament ja que ells també en
formen part. El senyor Ferrer manifesta que en l’auto judicial només consta el senyor
Antoni Casassas i Jordà. El senyor Verdaguer entén que el recurs és contra
l’Ajuntament, dient el senyor Casassas què és contra un acord de l’equip de govern
aprovat pel Ple i que ells no estaven d’acord i van votar en contra, i el senyor Verdaguer
manifesta que aprofitant aquest punt vol dir que la querella criminal que hi havia en
contra del Secretari de l’Ajuntament per denúncia del grup d’ERC per falsedat de
document, el jutge l’ha desestimat i arxivat abans d’arribar a judici, de la qual cosa se’n
alegra ja que se li ha posat en qüestió en el Ple en varies ocasions aquí davant de
tothom i se li ha arribat a titllar de culpable, ni tant sols de presumpte culpable sinó de
culpable, doncs que el jutge hagi emès aquesta sentència per a ell és una bona notícia
i per altra banda li sap greu que es destinin recursos públics a defensar causes
d’aquest tipus per què aquest judici haurà costat uns tres mil o quatre mil euros de
l’Ajuntament de Taradell. El senyor Casassas explica que van posar en coneixement de
la Fiscalia de Manresa una sèrie d’irregularitats i com s’ha seguit el procediment,
donant detalls del mateix i dient que en tot cas felicita al Secretari, i que a ells ningú els
treu el fet de les evidències que han viscut, les sensacions personals que tenen, les
coses que saben que són certes i a partir d’aquí doncs ells tenen la consciència ben
tranqui-la perquè sempre fan el millor per al poble i que en qualsevol dels casos, diu,
que enfrontar-se a un Ajuntament sempre és tenir les de perdre i això cal tenir-lo
present. El senyor Verdaguer vol recordar, fent una mica d’història, que no només es
volia imputar al Secretari i que també es volia imputar a l’anterior Alcalde i a ell mateix
com a president de la Comissió de Comptes, cosa que el fiscal va desestimar i a
banda d’això diu que si que deu ser acció vostra el que va sortir a la premsa el 8 de
novembre de 2007, a més a més li fan fer arribar una carta personalment a ell, en la
que li demanaven que per garantir l’objectivitat de la presa de decisions s’hauria
d’iniciar immediatament un expedient administratiu sancionador i com a mesura
preventiva i cautelar i fins a tenir una resolució definitiva de la denúncia, apartar al
Secretari-Interventor de les seves funcions, tal i com es va fer a Torelló. El senyor
Verdaguer manifesta que si hagués fet cas d’això, que va sortir a tota la premsa, hauria
d’haver apartat al Secretari, li hauria d’haver pagat el sou, hauria d’haver contractat un
altre i ara li tocaria demanar-li disculpes, per tant, avui se’n alegra molt d’haver pres la
decisió que en el seu dia va prendre.

El senyor Ferrer demana la paraula i diu que de les paraules del senyor
Casassas sembla que ha volgut anar contra l’Ajuntament i això és absolutament fals,
és una mentida, que ha volgut anar personalment contra ell, que els judicis penals són
personals, que els contenciosos són contra acords de persones o d’òrgans però els
penals són d’imputació personal, i que això ho sap qualsevol advocat que hi ha aquí i,
per tant, que no digui que anar contra l’Ajuntament és molt difícil i que com el senyor
Casassas en aquest mateix Ple va dir que el Secretari era un falsificador i aquest el va



corregir dient-li presumpte però ell va insistir dient que per a ell era culpable, i ara que
s’ha demostrat que el Secretari està completament net per què no hi ha suficients
arguments per processar ni per continuar les diligències, espera que sigui un cavaller i
li demanarà en públic disculpes i perdó per netejar la seva dignitat professional, en cas
contrari diu que té l’acta en que el senyor Casassas va desestimar dir que era
presumpte per dir que per a ell era culpable, en públic i en acta pública, vostè mateix. El
senyor Casassas pregunta si li posarà una denúncia i diu que la reputació de les
persones no es guanya o es perd en un judici, la reputació de les persones és guanya
dia a dia amb el tracte amb la gent que t’envolta, amb el tracte amb el treballadors, amb
el tracte amb els ciutadans del poble, amb el tracte amb la gent que està en el teu
entorn, i en aquest punt doncs que cadascú té la reputació que té i que en qualsevol
dels casos ell és la víctima d’aquests casos i que ell no demanarà perdó perquè
només faltaria això que després d’aquest casos li demanés perdó i, per tant que el
Secretari faci el que considerí oportú amb el seu dret com és lògic i per tant si vol posar-
li una denúncia perquè vaig dir això però ell està convençut del que li ha passat i se li ha
deixat de passar i que el Secretari és la persona que és i ha fet el que ha fet i ja està i
que en tot cas ha tingut la sort que la justícia no ha volgut entrar en el cas o en
qualsevol dels casos no ha considerat que havia proves suficients i ja està.

El senyor Ferrer demana la paraula i diu que aquest senyor, referint-se al senyor
Casassas, continua injuriant-me perquè malgrat que la justícia li ha tret la raó
infundada de les denuncies contra ell que ha fet, continua insistint en que el Secretari
és culpable, ho ha deixat clar ara mateix, i que s’atengui a les conseqüències i que a
partir d’ara per a ell no serà un senyor, serà l’individuo Casassas, ha deixat de ser un
senyor i un cavaller i pregunta si ha quedat clar a l’individuo Casassas, responent
aquest que si. El senyor Verdaguer diu que el debat es deixa aquí i que es passa a
votació.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova amb el resultat següent: vots a favor, vuit (8), del grup de CiU; vots en
contra, quatre (4), del grup d’ERC; abstencions, cap (0); sent dotze (12) el nombre de
membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i de fet de la
corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta, complint-se
el quòrum exigit per la llei.

8.- APROVAR, SI S’ESCAU, DONAR SUPORT A LA CANDIDATURA DELS
CASTELLS COM A PATRIMONI CULTURAL I IMMATERIAL DE LA
HUMANITAT, DE LA UNESCO

PART EXPOSITIVA:
Atès que la coordinadora de colles castelleres de Catalunya, està impulsant una

candidatura per tal que els Castells siguin reconeguts coma patrimoni cultural i
immaterial de la humanitat de la UNESCO.

Atès que els castells s’han convertit en una de les expressions més brillants de
la cultura popular i tradicional a Catalunya. Van començar a adquirir protagonisme al
segle XVIII, en els balls populars de cercavila de les moixigangues o ball de valencians.
La primera documentació que prova l’existència de colles castelleres és del 1805;
actualment hi ha una seixantena d’agrupacions o colles en actiu escampades arreu del



país, la qual cosa és un bon indicador de la pervivència de la tradició i de la vitalitat del
fet casteller.

Atès que la tradició de bastir construccions humanes és una realitat viva i
dinàmica en l’àmbit territorial que li és propi. Els castells han esdevingut un fenomen
singular en l’àmbit mundial, un referent simbòlic de la cultura catalana al món,
sòlidament arrelat a la societat, culturalment transcendent i, alhora, un fenomen plàstic
d’una gran bellesa que transmet emoció.

Atès que però l’autèntica virtut dels castells –més enllà de l’atractiu i el valor
intrínsec que tenen com a construccions humanes–, el que els ha fet perdurar en el
temps, és la capacitat d’integració social: permeten que les persones que hi participen
(siguin homes o dones, i independentment del seu origen social i geogràfic i de la seva
edat) posin el seu esforç individual per sobre de les diferències i de manera
desinteressada per a assolir solidàriament un objectiu comú, compartit i col·lectiu.

Atès que aquests valors universals són el veritable patrimoni dels castells, que,
oberts com estan a tothom, volen compartir amb la resta de la humanitat.

Atès que el Parlament de Catalunya, amb el suport de totes les forces
representades, va donar suport a aquesta iniciativa mitjançant declaració institucional
llegida al ple parlament el dia 17 d’abril d’aquest any.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Donar suport a la candidatura per a la inscripció dels castells a la llista
representativa del patrimoni cultural i immaterial de la humanitat, de la UNESCO.

Segon.- Notificar la moció a la delegació de la UNESCO a Catalunya, a la
Coordinadora de Colles Castelleres de Catalunya, i a la colla de castellers de Taradell.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.

9.- APROVAR, SI S’ESCAU, DONAR SUPORT AL CORRELLENGUA 2008

PART EXPOSITIVA:
Atès que l’ús social del català segueix disminuint any rere any arreu deis Països

Catalans. Per aquest motiu, des de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua
catalana (CAL) volem donar un nou impuls a la normalització de la nostra llengua per
mitja de la dotzena edició del Correllengua. Una tasca que requereix de l’esforç de
tothom. Només d’aquest manera podrem garantir que el català sigui una llengua viva i
amb futur en un món cada cop més globalitzat.



Atesa la marginació que rep el català per part de les institucions estatals i
comunitàries.

Atesa la necessitat d’assolir la plena normalitat del català arreu del territori,
convertint-la en la llengua vehicular i comuna de la nostra societat, i en l’element
d’integració de les persones nouvingudes.

Atesa la consolidació que després de deu anys esta assolint la iniciativa cívica
del Correllengua gracies al suport d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i
societat civil en general.

Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana
(CAL), organitzadora del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a
tots els municipis i comarques de parla catalana.

Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest
municipi,

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:

PART DISPOSITIVA:

Primer.- Donar suport al Correllengua 2008 com a instrument reivindicatiu de la
societat a favor de la plena normalització de l’ús social de la llengua arreu deis territoris
de parla catalana i a favor de la seva unitat.

Segon.- Donar suport a la necessitat d’un nou marc legislatiu per a la nostra
llengua, que es concreti amb una nova llei de Política lingüística.

Tercer.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats en organitzar
el Correllengua i aportar la infraestructura i l’ajuda necessària pel bon
desenvolupament de les activitats programades.

Quart.- Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin
propis d’aquesta corporació.

Cinquè.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora
d’Associacions per la Llengua Catalana (CAL), al C/ Santa Perpètua, núm. 15, baixos,
08012 Barcelona, i als organitzadors del pas del Correllengua pel municipi.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen. El senyor Freixas diu que l’agradaria
que això no fos un tràmit, que ens ho creiem de veritat i a ell li sembla que no, ho diu
per què tenen coses a l’abast a fer, ja que precisament han rebut una carta aquesta
setmana d’una persona relativa a la intenció de cancel·lar la subscripció de la revista El
temps al Centre Cultural Costa i Font que paga l’Ajuntament, i la llegeix sencera. El
senyor Verdaguer diu que es cert tot el que diu però que al moment en que van veure
que es feria la sensibilitat d’aquesta persona es va anul·lar la cancel·lació de la
subscripció, que a la Biblioteca hi són totes les revistes a disposició del públic, que
s’estudia la subscripció a l’Avui i en quan al Correllengua que si se’l creuen i que una
de les activitats principals és la flama del Canigó que gràcies a l’agrupació sardanista
cada any arriba a Taradell encara que hi ha poca participació popular.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el



nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.

10.- APROVAR, SI S’ESCAU, DONAR SUPORT A LA SOL·LICITUD DE
L’AJUNTAMENT DE VIC D’AMPLIACIÓ DELS SERVEIS FERROVIARIS I
PER LA MILLORA DELS EIXOS FERROVIARIS D’INTERCONNEXIÓ
COMARCAL I TERRITORIAL

PART EXPOSITIVA:
El desenvolupament de la interconnexió ferroviària del territori català ha de ser un

dels objectius principals pel qual han de vetllar totes les administracions públiques.
Les necessitats creixents de foment de la mobilitat sostenible, respectant el medi
ambient i l’entorn natural existent, així com la descongestió de les vies rodades i el
respecte per la igualtat en I’accés dels ciutadans i ciutadanes d’arreu del país a un
transport públic de viatgers proper, útil i eficaç, fa necessària una planificació ferroviària
que reforci una estructura nodal del territori català, capaç de connectar les capitals
regionals, les comarcals i aquells pobles el pes poblacional, industrial i comercial deis
quals exigeixen uns serveis adequats a les seves necessitats de mobilitat.

L’ús del tren, tant per a viatgers com per al pas de mercaderies, ha de convertir-
se en una de les alternatives de transport més accessible pel conjunt del país, tant des
del punt de vista euroregional, essent una prioritat màxima la connexió ferroviària de Vic
amb I’estació de la Sagrera a Barcelona, com intercomarcal i intracomarcal.

En el sentit intracomarcal de la necessitat d’interconnexió de la xarxa ferroviària,
Osona ha de disposar d’una alternativa al transport per carretera que asseguri I’accés
de la població a la capital, Vic, i d’altres pobles de la comarca, especialment Manlleu o
Torelló, fent extensiva aquesta necessitat, sens dubte, a la capital del Ripollès,
reinventant-se l’anomenat metro comarcal a partir de la potenciació de l’actual línia
Barcelona-Puigcerdà, amb noves inversions en infraestructura que comportarien una
major freqüència de pas deis trens, una reducció del temps en els trajectes i major
abastament en el servei ferroviari.

La potenciació de l’actual eix regional ha de configurar un eix de
desenvolupament interior que incrementi, encara més, les possibilitats de promoció
personal, les relacions comercials i la potenciació empresarial, millorant la qualitat de
vida i professional del conjunt d’osonencs i osonenques.

Aquest objectiu de desenvolupament de les línies alternatives de transport en
favor de l’ús del tren només pot ser aconseguit a partir de l’augment en la freqüència de
pas dels trens per adequar-la a les necessitats actuals. El desdoblament de la línia,
com a mínim fins a Ripoll, tant reiteradament reclamat per part de tots els agents
públics afectats i per la ciutadania en general, continua essent la gran assignatura
pendent del govern central i d’ADIF. Les mancances en el servei regional ferroviari
Barcelona-Puigcerdà, provoquen greus perjudicis a la població que, diàriament, ha de
desplaçar- se a Barcelona, Girona i a les comarques de l’entorn.

Actualment, les obres de desdoblament de la C-17 en el tram Vic -Ripoll estan
provocant grans aturades del trànsit de vehicles, generant greus perjudicis als usuaris
d’aquesta via. L’alternativa al trànsit rodat que resultaria més idònia per a tots aquests



usuaris seria l’ús del tren que uneix Ripoll, Vic i Barcelona. No obstant, a causa de les
mancances en la freqüència de pas dels trens de la línia Barcelona-Puigcerdà,
propiciat per la deficient planificació i l’existència d’importants trams on la línia consta
de via única, aquesta alternativa resulta de molt difícil aplicació.

Tanmateix, a nivell intercomarcal, a més de la dignificació de l’actual línia
Barcelona-Puigcerdà, Vic i la comarca d’Osona aposta per la planificació estructural de
l’eix ferroviari transversal (ETF) que connecti la nostra ciutat amb Olot, Banyoles i
Figueres, essent aquesta, des del nostre punt de vista, la millor alternativa pel conjunt
del país, tant a una escala de planificació euroregional com també des del punt de vista
territorial català, convertint-se així en la més òptima alternativa de compliment del doble
objectiu de reequilibri del territori i de millora de l’accessibilitat al servei de transport
ferroviari.

L’eix ferroviari transversal (ETF) Vic-Olot-Figueres és, així, el traçat ferroviari més
adequat per satisfer l’augment progressiu de la demanda global de mobilitat a partir de
l’evolució de la distribució de la població i dels augments de mobilitat de viatgers a
Catalunya.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Sol·licitar al Ministeri de Foment, a ADIF i al Departament de Política
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya que es porti a terme de
forma urgent la inversió econòmica i tècnica necessària que doti a la línia ferroviària
Barcelona-Puigcerdà de vies d’amplada internacional que connectin la futura estació de
l’AVE a la Sagrera amb la Tour de Carol.

Segon.- Sol·licitar al Ministeri de Foment, a ADIF i al Departament de Política
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya que es porti a terme el
desdoblament de la via ferroviària Barcelona-Puigcerdà des de Barcelona fins a Ripoll.

Tercer.- Sol·licitar al Ministeri de Foment, a ADIF i al Departament de Política
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya que l’eix ferroviari
Barcelona-Puigcerdà sigui configurat, amb la inversió necessària, com el Metro de la
Plana, amb cobertura des de Centelles fins a Ripoll.

Quart.- Sol·licitar al Ministeri de Foment, a ADIF i al Departament de Política
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya que l’Eix Ferroviari
Transversal (ETF) sigui projectat amb un traçat que interconnexioni la Ciutat de Vic-Olot-
Figueres.

Cinquè.- Trametre aquesta moció a la resta de municipis de la comarca d’Osona,
així com al Consell Comarcal del Ripollès, la Garrotxa i el Pla de l’Estany, als efectes
escaients.

Sisè.- Notificar aquesta resolució al Ministeri de Foment, a ADIF i al Departament
de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:

S’aprova amb el resultat següent: vots a favor, vuit (8), del grup de CiU; vots en
contra, cap (0); abstencions, quatre (4), del grup d’ERC; sent dotze (12) el nombre de
membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i de fet de la



corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta, complint-se
el quòrum exigit per la llei.

B.- MOCIONS

Seguidament el senyor Verdaguer manifesta que hi ha dues mocions de
l’Alcaldia per sotmetre a la consideració del Ple per raons d’urgència i que no estaven
incloses en l’ordre del dia. Són les mocions següents:

11.A.- APROVAR, SI S’ESCAU, L’ADJUDICACIÓ DEFINITIVA DEL
CONTRACTE DEL SERVEI DE MANTENIMENT DE L’ENLLUMENAT
PÚBLIC I DE LES INSTAL·LACIONS ELÈCTRIQUES DE DEPENDÈNCIES
MUNICIPALS

PART EXPOSITIVA:
Examinat l’expedient instruït per adjudicar per concurs el contracte de serveis del

manteniment, conservació i reparació de l’enllumenat públic del municipi de Taradell i
de les instal·lacions elèctriques de dependències municipals, expedient núm. 1/2008-
serv.

Realitzada licitació el dia 2 de maig de 2008, sense adjudicació provisional, la
mesa de contractació, amb l’assessorament de l’Enginyer Tècnic Municipal dels
Serveis Tècnics Municipals que emet informe-valoració en data 9 de maig de 2008, es
reuneix en data 13 de maig de 2008 i ho examina en el sentit que queda consignat a
l’expedient, i fa proposició considerant més favorable l’oferta presentada per l’empresa
Ferran Vilaró i Codina.

Vist que aquesta proposta de dictamen ha estat estudiada i informada
favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General (CIG)
realitzada el passat dimarts, l’Alcalde i President de la CIG proposa al Ple de
l’Ajuntament de Taradell l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Declarar vàlida la licitació i adjudicar definitivament el contracte de
serveis del manteniment, conservació i reparació de l’enllumenat públic del municipi de
Taradell i de les instal·lacions elèctriques de dependències municipals, expedient núm.
1/2008-serv, a l’empresa Ferran Vilaró i Codina, pel preu anual de 35.128,00 euros, IVA
inclòs, d’acord amb el plec de clàusules administratives generals, el plec de clàusules
facultatives i el plec de clàusules econòmicoadministratives particulars, i millores de
l’oferta presentada.

Segon.- Autoritzar la despesa amb càrrec a la partida 43222709 del pressupost
general de 2008, amb exprés compromís de fer les consignacions de despesa en els
successius exercicis pressupostaris mentre el contracte sigui vigent.

Tercer.- Que es notifiqui al contractista adjudicatari, dintre del termini de deu dies
hàbils, la present resolució d’adjudicació del contracte i se’l requereixi perquè dintre
dels deu dies hàbils, comptats des de que se’l notifiqui l’adjudicació, presenti el
document que acrediti haver constituït la garantia definitiva, 1.405,12 euros, i se’l citi
perquè concorri a formalitzar el contracte en document administratiu dintre del termini



de trenta dies a comptar des de l’endemà de la notificació de la dita adjudicació.
Igualment es notificarà als participants a la licitació.

Quart.- Publicar l’adjudicació en el BUTLLETÍ OFICIAL DE LA PROVÍNCIA, en el
termini de quaranta vuit dies comptats des de la data d’adjudicació del contracte.

Cinquè.- Facultar l’Alcalde senyor Lluís Verdaguer i Vivet perquè, en nom i
representació de l’Ajuntament, procedeixi a la signatura del corresponent contracte
administratiu.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen. La senyora Coll pregunta com està
l’estudi de contaminació llumínica, responent el senyor Verdaguer que l’estudi o Pla ja
està fet i que s’ha d’aplicar al llarg dels anys ja que cada any es fa una petita part de
l’enllumenat públic, el senyor Ferrer manifesta que al temps que es fan actuacions
d’estalvi energètic també es fa la supressió de la contaminació llumínica. El senyor
Verdaguer diu que ara s’està estudiant canviar l’enllumenat de la Pl. de l’Església ja
que a banda de no complir la normativa té un manteniment molt car. La senyora Coll
manifesta que alguns carrers del poble es veuen foscos que potser seria millorable
tota la il·luminació, responent el senyor Verdaguer que el que es pretén amb la
contaminació llumínica és fer-los més foscos del que són, dient la senyora Coll que per
exemple parts dels carrers de Sant Sebastià i de la Vila es troben foscos.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:
SOBRE LA PROCEDÈNCIA DE LA URGÈNCIA D’INCLOURE-LA A L’ORDRE DEL DIA:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.
SOBRE L’ADOPCIÓ DE LA MOCIÓ:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.

11.B.- APROVAR, SI S’ESCAU, CERTIFICACIÓ D’OBRES

PART EXPOSITIVA:
Atès que el director facultatiu de les obres del projecte tècnic de l’obra local

ordinària <<Llar d’infants municipal de Taradell>>, expedient 3-2007-concurs-obres,
inclosa en la convocatòria pública per a la concessió de subvencions per a la creació i
la consolidació de places per a infants de zero a tres anys en llars d’infants de titularitat
municipal, Ordre EDC/233/2006, de 28 d’abril, del Departament d’Educació de la
Generalitat de Catalunya, ha signat amb data 9 de maig de 2008 la certificació de les
obres executades fins a la dita data, l’Alcalde proposa al Ple de l’Ajuntament de Taradell
l’adopció de la següent proposta de dictamen:
PART DISPOSITIVA:

Primer.- Aprovar la certificació d’obres núm. 11 de les obres del projecte tècnic



de l’obra local ordinària <<Llar d’infants municipal de Taradell>>, expedient 3-2007-
concurs-obres, inclosa en la convocatòria pública per a la concessió de subvencions
per a la creació i la consolidació de places per a infants de zero a tres anys en llars
d’infants de titularitat municipal, Ordre EDC/233/2006, de 28 d’abril, del Departament
d’Educació de la Generalitat de Catalunya, que puja a la quantitat de 121.262,21 euros,
IVA inclòs, autoritzant la despesa amb càrrec a la partida 42262215, obres construcció
nova Llar d’Infants, del pressupost general de 2007.

Segon.- Notificar el present dictamen a l’adjudicatari de les esmentades obres,
Imaga, proyectos y construcciones, S.A., i remetre la documentació adient a l’organisme
que ha subvencionat les obres per al cobrament de la part subvencionada
corresponent, si s’escau, expedient 3-2007-concurs-obres, al Departament d’Educació.
DEBAT:

El senyor Verdaguer explica el dictamen.
VOTACIÓ ORDINÀRIA:
SOBRE LA PROCEDÈNCIA DE LA URGÈNCIA D’INCLOURE-LA A L’ORDRE DEL DIA:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.
SOBRE L’ADOPCIÓ DE LA MOCIÓ:

S’aprova per unanimitat amb el resultat següent: vots a favor, dotze (12), del grup
de CiU i del grup d’ERC; vots en contra, cap (0); abstencions, cap (0); sent dotze (12) el
nombre de membres presents a la sessió i tretze (13) el nombre de membres legals i
de fet de la corporació, el que suposa el vot favorable de la majoria simple i absoluta,
complint-se el quòrum exigit per la llei.

C.- COMUNICACIONS DIVERSES AL PLE I CONTROL
D’ÒRGANS MUNICIPALS

12.- COMUNICACIONS DIVERSES AL PLE

La portaveu substituta del grup de CiU, senyora Codony, comunica al Ple de
l’Ajuntament de Taradell:

1.- Que pel Decret de l’Alcaldia de data 9 d’abril de 2008, el senyor Alcalde ha
aprovat la liquidació del pressupost general de 2007, amb el següent resum:
(a) Drets pendent de cobrament a 31-12-2007 +4.558.503,58 euros
(b) Obligacions pendents de pagament a 31-12-2007 -1.684.336,90 euros
Total +2.874.166,68 euros (c)
Fons líquids de Tresoreria a 31-12-2007 +648.969,52 euros (d)
Romanent líquid de Tresoreria (a-b+c) +3.523.136,20 euros (e)
Previsions de dubtós cobrament -70.728,10 euros
(f) Romanent per a despeses amb finançament afectat -3.437.669,27 euros
(g) Romanent per a despeses generals (d-e-f) +14.738,83 euros

2.- Que en la sessió de la Junta de Govern Local del 14 d’abril de 2008 es va
contractar laboralment a Ahmed Badi.



3.- Que en la sessió de la Junta de Govern Local del 14 d’abril de 2008 es va
contractar laboralment a Nissa Afakir.

4.- Que en la sessió de la Junta de Govern Local del 13 de maig de 2008 es va
contractar laboralment a Nissa Afakir.

La senyora Codony amplia la comunicació núm. 1 i seguidament aquesta i el
senyor Verdaguer i el senyor Casassas mantenen un intens debat sobre aquest punt,
els primers manifestant-se a favor del bon estat econòmic financer de la corporació i el
segon manifestant-se en contra. El senyor Ferrer manifesta que com el punt és de
comunicacions diverses no recollirà el debat en l’acta.

El Ple de l’Ajuntament de Taradell es dóna per assabentat.

13.- CONTROL D’ÒRGANS MUNICIPALS, PRECS I PREGUNTES

El senyor Verdaguer felicita a Ràdio Taradell per la menció honorifica que ha
rebut dins dels premis que atorga Ràdio Associació de Catalunya (RAC), sent la
segona vegada que ho rep. La senyora Coll diu que el grup d’ERC s’adhereix a aquesta
felicitació per la seva gran tasca informativa

La senyora Codons respon a una pregunta de l’anterior Ple relativa a una bassa
que s’havia restaurat i que en aquell moment no sabia quina era, dient que era la
bassa d’El Colomer, demanant el senyor Freixas que s’hi va fer, responent la senyora
Codony que quan es restauren bases sempre es netegen i es fa la restauració de la
vida vegetal i animal.

La senyora Coll pregunta per les obres de l’Ajuntament, com estan i quin termini
hi ha per a l’acabament, responent el senyor Ledesma que en aquest moment s’està
posant el gres en els dos pisos reformats i la previsió es que es podrà tornar passat
l’estiu, setembre o octubre.

La senyora Morales pregunta quan s’instal·larà la barana a l’escola Les
Pinediques i si ja s’ha fet l’estudi en quan a l’entrada i sortida de l’edifici, responent el
senyor Ledesma que la barana està encarregada i que en breus dies la brigada la
instal·larà, així com es canviaran les del parvulari i es posaran tanques a la nova llar
d’infants, i que l’estudi del trànsit l’ha fet l’enginyer municipal, proposant mesures com
el pas elevat amb la senyalització per a pas zebra, dirigir tot el trànsit dels nens quan
surten a l’antic pas zebra i per això es posa la barana, pintar senyals de prohibició, de
pas elevat, fent tot el que deia l’estudi i que el Cap de la Policia Local ha fet una
redistribució d’efectius en les escoles de Sant Genís i Les Pinediques i que s’ha
demanant l’actitud activa de l’escola per coresponsabilitzar els pares i mares que
gestionen millor l’aparquem.

La senyora Morales diu que els cotxes aparquen dins la vorera del Pg. Sant
Genís per deixar els nens i que potser cal posar unes pilones.

El senyor Rodríguez demana disculpes per arribar tard i pregunta pel tema del
banc Popular, si ja s’ha reunit amb els serveis jurídics del banc, responent el senyor
Verdaguer que si i que els va dir que els obriríem un expedient sancionador perquè no
tenen llicència, explicant els del banc que se’ls va acabar el contracte de lloguer de
l’altre seu i els treien i que s’han vist forçats a obrir sense llicència per a no deixar
sense servei als seus clients i que accepten la sanció. El senyor Rodríguez diu que no
hi ha res com ser un banc tindre diners i poder pagar les multes. El senyor Ferrer
esmenta que la suspensió de llicències es por dos anys en cas que el POUM no



estigui aprovat definitivament i que es compleixen al juliol. El senyor Rodríguez pregunta
si no es pot prorrogar, responent el senyor Ferrer que segons la llei, no

El senyor Rodríguez pregunta sobre la carta certificada que han rebut molts veïns
sobre que com passen els vehicles per sobre la vorera per accedir a casa seva han de
pagar una taxa, que el redactat de la primera carta va crear alarmisme i confusió entre
la població i la prova és que es va tenir que fer un altre escrit, i que sobre aquesta taxa,
a banda de la idoneïtat de la taxa, pensa que el cost econòmic de les notificacions
certificades, si és què no és obligatori fer-lo ja que ignora si és o no és obligatori que
siguin certificades, més els temps dels veïns per recollir-les per dir-los que se’ls posa
una taxa que va de 6 a 14 euros li sembla exagerat i fora de lloc i que si la llei diu (que
és té que certificar) també ho trobaria fora de lloc i que a la carta se’ns diu que es pot
aplicar aquesta taxa però que ell creu que no s’ha aplicat mai, responent el senyor
Verdaguer que si que s’ha aplicat i demana al senyor Ferrer que aclareixi el tema del
certificat, dient que vol aclarir-lo però que creu que això no és un tema per debatre’s en
un Ple ja que com ell és el Secretari i assessor legal de la Corporació si passessin pel
seu despatx i se li preguntés se’ls ho diria perquè li sembla que això si és una pèrdua
de temps estar parlant de l’aplicació de la taxa de gual que s’aplica a tot Europa, a tot el
mon civilitzat i que sigui amb correu certificat és ho més normal per què es tingui
constància que s’ha rebut. El senyor Rodríguez diu que s’aplicarà a tot Europa però que
a ell no se li ha aplicat i que el dret de demanar-lo en un Ple. El senyor Freixas diu que
suposa que per això es va enviar una carta d’aclariment per què com el redactat estava
tan ben fet que ho va entendre tothom, responent el senyor Ferrer que el redactat és un
model de la Diputació i que si maneguen en ella li poden dir. El senyor Verdaguer diu
que ara donaran l’explicació política d’aquesta taxa. El senyor Rodríguez demana que
se li doni una explicació. El Senyor Verdaguer diu que és ho que intenten i que agreix
aquesta pregunta per què realment ha creat molt debat aquesta qüestió i que el senyor
Ledesma el donarà les explicacions corresponents. El senyor Ledesma diu que
assumeixen que la informació que van donar només d’aspectes legals de l’aplicació de
la taxa al qui no la tenia aplicada no va ser correcte i assumeix ell personalment l’error i
per això es va subsanar amb la segona carta explicant del que es tractava i clar que
s’aplicava a tothom que es donava d’alta d’una casa tingués o no placa de gual i que li
sobte que demanin o algú insinuï que 502 habitants de Taradell estiguin pagant un
impost a l’any anterior i que tots els demés, uns 1.000, no ho paguin perquè
l’Ajuntament, i també assumeixen el passat, no fes un cens de tots els guals del poble
perquè tothom pagués d’una forma equitativa, que s’ha regularitzat la situació i que a
l’any 2008 hi ha 1.565 guals censats i que ja va anunciar al començar a dur la seva
Regidoria que faria una revisió de les coses que no estaven al dia i que ara s’està
revisant tot que fa a l’ús de la via pública. En quan al preu de la taxa, que actualitzaran
l’any que ve, que apliquen i cobren tots els pobles de la comarca, a Taradell una
vivenda unifamiliar paga 6,37 euros a l’any sense placa, a Tona 28, a Centelles 15,56, i
a Manlleu 12,50, detallant seguidament els preus amb placa, dient que s’ha actualitzat
el cens i aplicar la taxa a tots els habitants de Taradell que tenen aquest ús d’entrada i
sortida amb vehicle, amb placa amb ús reservat per entrar i sortir i no podent aparcar
ningú i sense placa es pot aparcar. El senyor Rodríguez manifesta que ell no ha
qüestionat el preu sinó que el cost de les notificacions i el preu de la taxa no surtin
massa a compte, al menys el primer any. El senyor Verdaguer per tancar el tema diu
que hi ha hagut que ha pensat a resultes de tota aquesta mena d’informació que arriba
que l’Ajuntament està com està i es clar que qui pugui suposar que 1.000 guals més a



6 euros ha de ser la solució per l’Ajuntament doncs no i que els que estaran contents
són els 500 habitants que pagaven fins ara, ja que s’ha fet justícia per què paguin tots
per igual.

El senyor Freixas demana, en relació a les obres de la MAT que ha Puigrifó i a
Gasala ja han començat, si han demanant llicència d’obres, responent el senyor
Verdaguer que no, demanant el senyor Freixas que llavors es parin les obres,
responent el senyor Verdaguer que ja se’ls van aturar però que totes les obres
d’interès públics no necessiten llicència municipal d’obres.

La senyora Morales pregunta pel procés que s’ha seguit per triar el nom del punt
jove, responent la senyora Codony que es va proposar donar nom al punt jove a través
d’un fòrum públic d’Internet amb dues propostes però va tenir molt poca participació i
es va optar per un concurs públic obert amb jurat popular i va resultar escollida la
proposta “El puntal”.

I no havent-hi més assumptes a tractar, l’Alcalde aixeca la sessió a les vint-i-tres
hores amb tretze minuts de la data a l’inici esmentada, de que jo com a Secretari-
Interventor dono fe.-

L’Alcalde, El Secretari-Interventor,

Lluís Verdaguer i Vivet Lleonard Ferrer i Bird


